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SKUPSTINACRNEGORE
-Odbor za turizam, poljoprivredu, ekologiju i prostorno planiranje - 
Broj 00-63-10/24-3^;
Podgorica, 16. februar 2024. godine

Na osnovu clana 73 stav 5 Poslovnika Skupstine Crne Gore, Odbor za turizam, 
poljoprivredu, ekologiju i prostorno planiranje Skupstine Crne Gore, sa Trece sjednice 
odrzane 21. decembra 2023. godine i Osme sjednice odrzane 16. februara 2024. godine, 
podnosi

Izvjestaj
sa Konsultativnog sasiusanja na temu:

„Priprema Ijetnje turisticke sezone za 2024. godinu, sa posebnim osvrtom na 
uticaj na budzet i status realizacije zimske turisticke sezone"

I Na osnovu clana 73 stav 2 Poslovnika Skupstine Crne Gore, Odbor za turizam, 
poljoprivredu, ekologiju i prostorno planiranje na Prvoj sjednici, odrzanoj 07. decembra 
2023. godine, jednoglasno je odlucio da odrzi konsultativno saslusanje Vladimira 
Martinovica, ministra turizma, ekologije, odrzivog razvoja i razvoja sjevera, na temu: 
..Priprema Ijetnje turisticke sezone za 2024. godinu, sa posebnim osvrtom na uticaj na 
budzet i status realizacije zimske turisticke sezone".

Odbor je odlucio da na sjednicu pored ministra pozove i Anu Tripkovic Markovic, 
direktoricu Nacionalne turisticke organizacije Crne Gore.

Saslusanju su, u skladu sa clanom 73 Poslovnika Skupstine, prisustvovali: Vladimir 
Martinovic, ministar turizma, ekologije, odrzivog razvoja i razvoja sjevera, Vuk Zizic, 
drzavni sekretar za turizam, Nenad Vitomirovic, drzavni sekretar za ekologiju, Ana 
Tripkovic Markovic, direktorica Nacionalne turisticke organizacije i Misko Radenovic, 
predsjednik Izvrsnog odbora Nacionalne turisticke organizacije Crne Gore.

II Konsultativno saslusanje je jedno od cetiri sasiusanja koje je Odbor utvrdio u 
okviru Plana kontrolnih i konsultativnih sasiusanja shodno nadleznostima iz oblasti koje 
pokriva (turizam, poljoprivreda, ekologija i prostorno planiranje).

Vladimir Martinovic, ministar turizma, ekologije, odrzivog razvoja i razvoja 
sjevera, u uvodnom izlaganju, predstavio je aktivnosti koje Ministarstvo kontinuirano 
sprovodi u cilju pripreme Ijetnje turisticke sezone, kao i aktivnosti koje se planiraju u 
narednom periodu. Informisao je u kojoj je fazi izrada zakonskih rjesenja iz nadleznosti 
Ministarstva, a koja se ticu oblasti turizma, s posebnim osvrtom na Predlog zakona o 
turizmu i ugostiteljstvu, Predlog zakona o boravisnim taksama i Predlog zakona o 
turistickim organizacijama. Saopstio je da Ministarstvo u prvom kvartalu godine, 
priprema i Vladi dostavlja na usvajanje Plan pripreme Ijetnje turisticke sezone za tekucu 
godinu, cime se ostvaruje bolja koordinacija rada drzavnih i institucija na lokalnom nivou. 
Na osnovu pristiglih odgovora od strane institucija koje su prepoznate kao bitni ucesnici
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tiiristicke poniide i stvaranju uslova za nesmetano odvijanje sezone, Miiiistarstvo saciiijava 
Plan sa akiivnostima. rokovima za njihovu realizaciju i nosiocima. Istakao je da su aktivnosti 
Ministarstva uskladene sa Slrategijom razvoja turizma Cmc Gore 2022-2025. godinc. 
Miiiistar Martinovic je upoznao i sa aktivnostima na realizaciji razvojnili projekata na 
unaprjedenju turisticke infraslrukture na sjeveru, aii i sa aktivnostima na realizaciji 
visegodisnjih prioritctnih projekata iz oblasti turizma kojc Ministarstvo prati.

Ana Tripkovic Markovic, direktorica Nacionalne turisticke organizaeije Crne Gore, 
predstavila je aktivnosti realizovane tokom 2023. godine, a u cilju promoeije destinaeije za 
Ijemju sezonu 2024. godine kao sto su; sajamski nastupi, PR aktivnosti, studijske posjete i 
dogadaji za predstavnike medija, oglasavanje putem drustvenih mreza i putem ostalih 
sredstava informisanja. Informisala je o aktivnostima koje predstoje i upoznala sa projektima 
u cilju unaprjedenja kvaliteta turisticke ponude i marketinga destinaeije. Takode, predstavila 
je aktivnosti na proniociji ziinske turisticke sezone 2023/2024, kako planirane tako i 
realizovane. Na kraju svog izlaganja napravila je osvrt na budzet Nacionalne turisticke 
organizaeije Crne Gore.

Ill U raspravi su uccstvovali poslanici; dr Dejan Durovic, Milan Zecevic, Branislav 
Nenezic, dr Aleksandra Despotovic, Nada Lakovic, Momcilo Lekovic, Jelena 
Bozovic, Damir Gutic, Ana Novakovic Durovic, Oskar Huter, Gordan Stojovic, 
Vladislav Bojovic.

U raspravi je ucestvovala i poslanica Simonida Kordic, shodno clanu 55 stav 2 
Poslovnika Skupstine Crne Gore.

Tokom rasprave postavljena su brojna pitanja i iskazani stavovi i misljenja, koji se mogu 
rezimirati na sljedeci nacin:

- Ukazano je na potrebu valorizacije planine Jelovica i postavljeno pitanje da li je 
Naertom prostornog plana Crne Gore ova valorizacija predvidena;

- Ukazano je na problem avio-povezanosti Crne Gore i korake koje je potrebno 
preduzeti u cilju rjesavanja ovog pitanja;

- Ukazano je na vaznost poboljsanja ponude hotelskog smjestaja u Crnoj Gori;
- Razmatrane su moguenosti promoeije Crne Gore prilikom boravka sportista iz 

inostranstva u Crnoj Gori i podsticanja sportskog turizma;
- Istaknuta je potreba diverzifikacije turistickog proizvoda;
- Ukazano je na nuznost postizanja uskladenosti Zakona o turizmu i ugostiteljstvu sa 

brojnim zakonima;
- Pokrcnuto je pitanje fiskalizacije seoskih domacinstava u Crnoj Gori i nacina 

oporezivanja istih;
- Ukazano je na moguenosti da odredeni lokaliteti u Crnoj Gori dobiju status parkova 

prirode;
- Razgovarano je o konkretniin aktivnostima koje se planiraju za realizaciju tokom 

2024. godine na sjeveru Crne Gore;
- Ukazano je na potrebu preduzimanja aktivnosti ka povecanju energetske efikasnosti 

turistickih objekata;
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- Razgovarano je o tiiristickoj poniidi opstine Pljevlja i vaznosti promocije ove opstine 
kao turisticke destinacije;

- Ocijenjeno je da je potrcbno da sc uspostave modeli zastite liccnciranih turistickih 
vodica iz Crne Gore;

- Razmatrane su mogucnosti povecanja prosjecnog broja nocenja turista koji posjete 
Cmu Goru;

- Ukazano je na potrebu sto intenziviiije promocije sjevera Crne Gore;
- Istaknuti su problemi koje uzrokuje neotvaranje tunela Jezerine;

Ukazano je na nefunkcionainost „Ski centra Zarski“ i postavljena su pitanja sts se sa 
istim planira u narediiom periodu;

- Razgovarano je o perspektivi „Ski centra Stedim - Hajla“, statusu „Ski centra 
JavorovaCa“ i planovima za „Ski centar Lokve“;

- Razgovarano je o trzistima ka kojima je aktivnost Nacionalne turisticke organizacije 
Crne Gore usmjerena;

- Ukazano je da ce najavljeno povecanje stope poreza na dodatu vrijednost u 
ugostitcljtsvu sa sedam na 21 odsto imati posljedice;

- ■ Otvoreno je pitanje saradnje Ministarstva turizma, ekologije, odrzivog razvoja i
razvoja sjevera i Nacionalne turisticke organizacije Crne Gore sa nacionalnim 
parkovima Crne Gore;

- Razgovarano je o mogucnosti da Terminal 2 na Aerodroniu Tivat profunkeionise u 
punom kapacitetu, kao i o moguenostima realizovanja nocnih slijetanja na ovaj 
aerodrom, o trenutnom stanju vodnog tenninala u Tivtu;

- Ukazano je na vaznost unaprjedenja putne infrastrukture i infrastrukturnih ulaganja 
generalno;

- Razgovarano je o budzetu planiranoni za Nacionalnu turisticku organizaeiju Crne 
Gore i ocijenjeno da su neophodna izdvajanja vecih sredstava za njen rad;

- Ukazano je na potrebu izgradnje vodovodne infrastrukture na Lustici i pristupnih 
puteva ka ovoj destinaeiji:

- Ocijenjeno je nuznim rjesavanja pitanja mobilnosti i uspostavljanja modela naplate 
koriScenja puteva kroz Cmu Goru;

- Ocijenjeno je neophodnim forrairanje garantnog fonda u cilju razvoja ruralnog 
turizma i nuznosti realizacije mjere sedam iz IPARD III programa.

Odbor je sa 11 glasova „ZA” utvrdio oejene i stavove i shodno clanu 73 
stav 5 Poslovnika Skupstine Crne Gore odiucio da dostavi: Ministarstvu 
turizma, ekologije, odrzivog razvoja i razvoja sjevera, na dalju realizaeiju i 
Nacionalnoj turistickoj organizaeiji Crne Gore I Skupstini Crne Gore, na 
upoznavanje, sljedece:

OCJENEISTAVOVE

1. Odbor ocjcnjuje da je potrcbno da se uspostave modeli zastite liccnciranih 
turistickih vodica iz Crne Gore;

2. Odbor je stava da su neophodna izdvajanja vecih sredstava za rad Nacionalne 
turisticke organizacije Crne Gore;
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3. Odbor ukazuje na potrebu da Terminal 2 na Aerodromu Tivat profunkcionise 
u punom kapacitetu, radi realizovanja nocnih slijeCanja i stavljanja u funkciju 
vodnog terminala;

4. Odbor ocjenjuje nuznim rjesavanje picanja mobilnosti i uspostavljanja modela 
naplate koriscenja puteva kroz Crnu Goru,

5. Odbor ocjenjuje neophodnim formiranje garantnog fonda u cilju razvoja 
ruralnog turizma i nuznosti realizacije mjere sedam iz IPARD III programa;

6. Odbor je misljenja je da neophodna izgradnja vodovodne infrastrukture na 
Lustici i pristupnih puteva ka ovoj destinaciji.

******'i'»»+

Detaijna iziaganja sadrzana su u zapisniku sa sjednice, ciji je sastavni dio i audio zapis 
sa sjednice.

BORA

?Dr D^ja^urovic

Dostavljeno:
Ministarstvu turizma, ekologije, odrzivog razvoja i razvoja sjevera; 
Nacionalnoj turistickoj organizaciji Crne Gore;
Skupstini Crne Gore (na upoznavanje).
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